
Poštovane dame i gospodo, 
 
Crnogorski komitet Međunarodnog vijeda za velike električne mreže CG KO CIGRÉ održade svoje 4. 
savjetovanje u periodu od 11. do 14. maja 2015. godine u Igalu – Herceg Novi, u jednom od najljepših 
turističko-rekreativnih centara na crnogorskom primorju i u regionu. Veliki pokrovitelj Savjetovanja je 
Crnogorski elektroprenosni sistem – CGES iz Podgorice. 
 
U skladu sa ciljevima CIGRÉ, Savjetovanje de stručnoj javnosti prezentovati najnovija znanja i iskustva iz oblasti 
elektroenergetike. U 106 referata obuhvadene su mnoge teme značajne za elektroenergetski sistem u oblasti 
proizvodnje, prenosa, distribucije električne energije i zaštite životne sredine. Zbog toga očekujemo da de naše 
4. savjetovanje okupiti značajan broj stručnih i naučnih radnika i poslovnih ljudi iz elektroenergetskih 
kompanija, industrije, projektantskih, konsultantskih, naučno-istraživačkih organizacija i fakulteta iz Crne Gore 
i iz regiona. 
 
Učesnici Savjetovanja imade mogudnost da u diskusijama koje de biti vođene na sjednicama Studijskih 
komiteta daju svoj doprinos rješavanju aktuelnih problema u elektroenergetskom sektoru Crne Gore, u kome 
predstoje brojne aktivnosti u narednom periodu. 
 
U tom pravcu, naš glavni zajednički cilj jeste da se donosiocima odluka u oblasti elektroenergetike skrene 
pažnja da Crna Gora treba, u što kradem periodu, prestane biti uvoznik električne energije. Čini nam se da je 
krajnje vrijeme da se pristupi stvaranju uslova za intezivan razvoj energetskog sektora u Crnoj Gori, za 
modernizaciju proizvodnih i prenosnih objekata, za izgradnju novih izvora električne energije, za korišdenje 
obnovljivih izvora energije, a posebno hidro energije, energije Sunca i energije vjetra. Ved je počela realizacija 
projekta za povezivanje elektroenergetskog sistema Crne Gore sa Italijom preko podmorskog kabla, izgradnja 
400/110 kV transformatorske stanice, a očekuje se uskoro i početak izgradnje dalekovoda 400 kV Grbaljska 
Lastva- Pljevlja. Na pomolu je još organizovaniji pristup energetskoj efikasnosti. Smatramo da je konačno došlo 
vrijeme da se počne sa izgradnjom drugog bloka termoelektrane “Pljevlja”. 
 
U ovim aktivnostima uloga Crnogorskog komiteta CIGRÉ je značajna, jer očekujemo da de eksperti koje ona 
okuplja, uz ved uspostavljenu dobru komunikaciju sa ekspertima iz okruženja i šire, pomodi uspješnoj realizacije 
zacrtanih aktivnosti i projekata u energetskom sektoru. 
 
Pričinjava mi posebno zadovoljstvo da Vas obavijestim da de 4. savjetovanje CG KO CIGRÉ otvoriti dr Vladimir 
Kavarid, ministar ekonomije u Vladi Crne Gore. U toku ceremonije otvaranja 4. savjetovanja gospodin Aleš 
Kregar iz ELES-a, Slovenija održade predavanje na temu “Uticaj dalekovoda na okolinu, zakonodavstvo i 
iskustva”. 
 
Savjetovanje de početi sa Okruglim stolom “Bududnost elektroenergetike Crne Gore” i ima za cilj da ukaže na 
neophodnost prekidanja višedecenijske potpune pasivnosti u oblasti korišdenja raspoloživih energetskih 
potencijala u Crnoj Gori. 
 
Stručni rad Savjetovanja bide propraden Tehničkom izložbom i poslovnim prezentacijama domadih i inostranih 
kompanija na kojima de biti prezentirana najnovija dostignuda i mogudnosti u oblastima povezanim sa 
elektroenergetskom djelatnošdu. 
 
Organizacioni odbor se potrudio da u toku održavanja savjetovanja učesnicima bude ponuđen društveni i 
turistički program. Ovog puta organizator učesnicima poklanja posjetu Titovoj vili “Galeb” u Igalu. 
 
Sa posebnim zadovoljstvom očekujem Vaš dolazak na Savjetovanje i nadam se da dete biti zadovoljni sa 
stručnim dijelom programa, da dete uspostaviti korisne poslovne kontakte, stedi nove prijatelje i da dete uživati 
u ljepotama Bokokotorskog zaliva, kao i u sadržajima i ljubaznosti osoblja Instituta “Dr Simo Miloševid” u 
Igalu. 
 
Očekujem Vaš dolazak i radujem se susretu sa Vama. Dobro došli na 4. savjetovanje CG KO CIGRÉ. 
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